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Kronika města 

Přelouče 2006 

 
Sepsala: Martina Horáčková  
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Volby do 

poslanecké 

sněmovny 

Parlamentu České 

republiky 

 

 

 

 

Miss World 

 

 

Dálnice D5 

 

Referendum o 

nezávislosti Černé 

Hory 

 

 

 

Zemětřesení na 

Jávě 

 

 

 

 

 

 

1. Rok 2006 v České republice a ve světě 

v datech a číslech 

 

2. - 3. června 2006 se v České republice uskutečnily volby do 

Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky. Vyhrála je 

Občanská demokratická strana, středopravice (ODS, KDU-ČSL a 

Zelení) a levice (ČSSD a KSČM) získaly po 100 mandátech. Nastala 

tak složitá politická situace a složité ustanovení vlády pod vedením 

Mirka Topolánka (ODS). Ještě ani 3. července nebyla otevřena žádná 

cesta k nové vládě. ČR spěla k ústavní krizi.  

3. října poprvé od sametové revoluce nedoslala vláda důvěru. 

 

30. září získala Taťána Kuchařová jako první Češka titul Miss World.  

 

6. října byla dokončena dálnice D5.  

 

21. května 2006 proběhlo referendum o nezávislosti Černé Hory. 

Cílem bylo zjistit, zda má vystoupit z federace Srbsko a Černá Hora a 

získat plnou nezávislost dle mezinárodního práva. Hlasování se 

zúčastnilo 86,3 % oprávněných voličů, z nich 55,5 % odpovědělo 

ANO. Výsledek znamenal konečný zánik posledního pozůstatku 

bývalé Jugoslávie.  

 

Bylo o síle 7,7 Richterovy stupnice. Stalo se 17. 7. 2006 a způsobilo 3 

metry vysokou vlnu tsunami, která zabila 400 lidí. Mnoho dalších 

bylo pohřešováno. Kolem 53.000 lidí přišlo o přístřeší.   
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Pečovatelská 

služba s novým 

logem 

 

 

 

Hasiči přeloučské 

požární stanice 

dostali novou 

techniku 

 

 

 

 

 

 

Informační místo 

pro podnikatele 

v Přelouči 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Život ve městě 
 

 

Od 1. ledna 2006 se stává poskytovatelem pečovatelské služby pro 

občany našeho města, integrovaných obcí a okolních obcí, které mají 

s městem Přelouč uzavřenou smlouvu, Město Přelouč. Tímto dnem 

dochází k rozšíření odboru sociálního Městského úřadu v Přelouči o 

oddělení pečovatelské služby.  

 

 

 

Hasiči Pardubického kraje požární stanice Přelouč obdrželi zcela novou 

mobilní techniku: cisternovou automobilovou stříkačku na podvozku 

Tatra Terno. Vozidlo Tatra CAS 24 za více než 8 mil. korun nahradí 

starší CAS 32. Ve vozidle je kromě standardní výbavy zabudováno 

čerpadlo a monitor s deflektorem. Systém hašení je vysokotlakou i 

nízkotlakou vodou a pěnou. Kompletní sady vyprošťovacího zařízení a 

elektrický naviják jsou umístěné v předním nárazníku. Vozidlo má také 

ve vybavení elektrocentrálu, osvětlovací stožár, kvalitní turboproudnice, 

hasicí přístroje, požární sekery, přenosné žebříky, zdravotní nosítka, 

hadice, koše na hadice, motorové pily řetězové i kotoučové, 

protichemické obleky, obleky proti sálavému teplu, přetlakové 

ventilátory, dýchací přístroje atd.  

 

 

 

Krajská hospodářská komora Pardubického kraje ve spolupráci 

s Městským úřadem v Přelouči otevřela expozituru Informačního místa 

pro podnikatele i v Přelouči. Sídlí na Masarykově náměstí 25. 

Podnikatelé zde mohou konzultovat své problémy každý čtvrtek od 8.00 

do 12.00 hodin. Malým a středním podnikatelům poskytuje bezplatně 

pomoc a informace týkající se podnikatelského prostředí v České 

republice a v Evropské unii, vzdělávací programy v rámci regionu a 

centra, služby e-aukce, jejímž prostřednictvím je možno nahradit 

výběrové řízení a také komerční nabídky a poptávky z tuzemska a ze 

zahraničí.  
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Záchranka ve svém 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prvních osm milionů 

na zklidnění centra 

 

 

 

 

 

 

Market tady 

nechceme 

 

Dvoupodlažní objekt střediska zdravotnické záchranné služby, 

výjezdového stanoviště Přelouč, bude zcela kryt z prostředků 

Pardubického kraje.  

Původní záměr bylo postavit objekt jako středisko pro integrovaný 

záchranný systém, tedy zdravotnická záchranná služba, lékařská 

pohotovost a profesionální i dobrovolní hasiči. Hasičský záchranný 

sbor ale na realizaci stavby nesehnal finanční prostředky, a proto se 

Pardubický kraj rozhodl vybudovat samostatný objekt. Projekt bude 

zpracován tak, aby do budoucna mohl být dostavěn až do původně 

plánovaného záměru. Staveniště bylo stavební firmě předáno 28. 

března. Termín dokončení je plánován na první čtvrtletí 2007.  

 

 

 

V dvousetmetrovém úseku v Pražské ulici od Sokolovského náměstí 

po Masarykovo náměstí se provádí oprava vodovodního a 

kanalizačního řadu a dlouho plánovaná rekonstrukce chodníku a 

silničního povrchu. Uzavírka v této části potrvá až do poloviny 

června a poté by měla přijít na řadu částečná rekonstrukce 

Masarykova náměstí. Tak se konečně dostává ke slovu tři roky stará 

studie „zklidnění centra města“. Silniční povrch v těchto místech 

bude živičný a na chodnících bude položena zámková dlažba.  

 

 

  

 

Záměr obchodního řetězce postavit místo zeleně market nenechal 

lhostejnými především ty, kteří bydlí v blízkosti parčíku. Své NE 

návrhu na zástavbu pozemku za Benzinou v Pardubické ulici přišli 

vyjádřit dvě stovky občanů. Zástupce firmy WORLD INVEST sice 

podrobně seznámil přítomné s plánem a nabídkou, kterou učinil 

městu, ovšem žádného příznivce tím nezískal. Argument, že 

z celkové výměry 7000 m2 bude 1400 m2 zeleně, stejně velkou 

plochu má půdorys šestimetrové budovy marketu a na zbývající 

ploše jsou parkovací místa, nikoho z přítomných nepřesvědčil. Park 

je vhodné místo hlavně pro maminky s dětmi, marketem vznikne 

vyšší procento zplodin v ovzduší, bude ohrožena bezpečnost 

zejména dětí, neustálý hluk zásobovacích aut. Je to další ohrožení 

drobných podnikatelů, mnohem složitější doprava než je dosud, je 

ohrožena statika domů, to byly připomínky občanů, kteří se neustále 

dožadovali slova.  
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Dvě významná 

výročí 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dopravní změny 

v centru města 

 

 

 

 

 

 

Kiekert 

 

 

 

Zastupitelé chtěli slyšet názor občanů a ten byl jednoznačný. Pokud 

market, tak v původně plánovaném místě pod nadjezdem, kde by mělo 

stát také autobusové nádraží. Je tedy už jen na vedení marketu, jak se 

rozhodne.  

 

 

V letních měsících si naše město připomnělo hned dvě významná 

výročí.  

21. srpna 105 let od slavnostního otevření novorenesanční budovy 

Občanské záložny a 8. září 745 let od doby, kdy král Přemysl Otakar 

II. povýšil Přelouč na město. Členové kulturní a školské komise se 

proto sešli, aby naplánovali, jakým způsobem připomenout výročí 

především občanům našeho města. Akce, na kterých se členové 

shodli, se proto z větší části tematicky vážou k historii města. 

Nezapomněli ovšem ani na ty nejmenší a školou povinné. Výtvarná 

soutěž a také zábavné soutěžní odpoledne spojené s ukázkami 

hasičské techniky bylo závěrečnou tečkou oslav.  

 

 

 

 

Dopravní změny v centru města nebudou posledními, kterých se 

motoristé dočkají. V nově zrekonstruované části Pražské ulice bude 

parkování vozidel zpoplatněno.  

Po dokončení stavebních prací v Pražské ulici vzniklo více než 20 

nových parkovacích míst. Pouze pro služebnu Policie ČR jsou 

vyhrazena dvě parkovací místa pro služební vozidla, jiné výjimky 

nebudou podle rozhodnutí zastupitelstva udělovány. V Pražské ulici 

bude nově osazen automat na vydávání parkovacích lístků, další dva 

budou na Masarykově náměstí u České spořitelny a u Záložny.  

 

 

 

V polovině června otevřela firma Kiekert, která dodává zámky mnoha 

světovým automobilkám, novou výrobní a skladovou halu. Své 

uplatnění zde našlo již 450 nových pracovníků. Na přelomu roku 

2006/2007 pak ještě zvýšila počty svých pracovníků o dalších 500.  
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Kolaudace bytové 

jednotky 

 

 

 

Rekonstrukce Mateřské 

školy Za Fontánou 

  

 

 

 

 

 

 

 

15 let Městské policie v 

Přelouči 

 

 

 

 

 

 

 

Poslední bytová jednotka v Pardubické ulici byla zkolaudována a 

předána do užívání. Za pomoci státní dotace město zajistilo 

výstavbu 76 bytů, které jsou již plně obsazeny. Slavnostního 

předání poslední bytové jednotky se zúčastnil také ministr pro 

místní rozvoj, Radko Martínek.  

 

 

V červenci zahájila pardubická Labská stavební společnost práce 

na rekonstrukci Mateřské školy v ulici Za Fontánou. Pět měsíců 

děti docházely do provizorně vybavených tříd v budově bývalého 

Domu pionýrů. Do své školky se vrátily už v prosinci letošního 

roku.  

Pardubická stavební společnost, která ve výběrovém řízení 

zvítězila, předala dokončenou práci 5. prosince. V průběhu 

posledního měsíce v roce došlo k postupnému dovybavování 

školky a stěhování dětí do nového. Celkové náklady na přestavbu 

a dostavbu školky činily 11,9 milionů korun. Od Ministerstva 

financí z programu Podpory rozvoje a obnovy materiálně 

technické základny regionálního školství získalo město dotaci ve 

výši 3 mil. korun.  

 

 

Od 1. července 1991 působí v ulicích města městská policie. Ti 

první strážníci kromě pochůzek a pracovní činnosti ještě 

v prostorách skladu ve dvoře městského úřadu vlastními silami 

vytvořili prostor pro své sociální zázemí. Co nejvíce řešila 

městská policie – vandalizmus, černé skládky, pořádek ve městě, 

nepovolené parkování a dohled nad bezpečností občanů. Činnost 

se postupně rozšiřovala i do integrovaných obcí. Postupně 

přibývalo pravomocí, ale i nároků a zodpovědnosti. Většina 

uspěla, někdo ne. Ale tak to bývá a nic to nemění na skutečnosti, 

že zřízení městské policie v Přelouči byl správný krok.  

A současnost? Mobilita zajištěná auty, koly a dobrou obuví. 

Pěkné a účelové sociální zařízení. Vynikající výstroj a výzbroj. 

Servis pro občany - pult centrální ochrany, kamerový systém, 

kontrola v terénu a možnost dalších služeb dohodou. S rostoucími 

povinnostmi a požadavky na městskou policii rostl i rozpočet. 

S tímto se město vždy v rámci možností vyrovnalo. Díky za 

službu občanům. Bylo to velmi dobré rozhodnutí.      
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Diakonie  

 

 

 

Nejstarší občanka 

města 

  

 

Svatby ve městě 

 

 

 

Nový plavební stupeň 

Přelouč 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Diakonie Českobratrské církve evangelické opouští Divišovu vilu. 

Organizace požaduje od města vyrovnání za investice ve výši 470 

tis. Kč, které byla nucena v roce 2003 vynaložit. Zastupitelé na 

základě prošetření jednotlivých faktur odsouhlasili finanční 

vyrovnání ve výši 390 tis. Kč.  

 

 

12. ledna navštívil místostarosta města společně s předsedou komise 

SPOZ panem Jarolímem nejstarší občanku Přelouče - paní Annu 

Kotasovou - u příležitosti jejích 104. narozenin. 

 

 

Touha vdávat se a s tím také počet svateb od roku 1990 stále klesá. 

Řada mladých volí raději partnerské soužití bez oddacího listu. 

V našem městě se za posledních pět let oddalo kolem 50 párů ročně. 

Až v loňském roce se počet přehoupl přes šedesátku.  

 

 

V polovině prosince vydal Krajský úřad Pardubického kraje 

rozhodnutí, ve kterém zamítl odvolání občanských sdružení Svoboda 

zvířat HK, Děti země – klub za udržitelnou dopravu a Ekologicky 

právní servis ve prospěch rozhodnutí, vydaného Stavebním úřadem 

v Přelouči. Tímto úkonem bylo potvrzeno rozhodnutí o umístění 

stavby „Nový plavební stupeň Přelouč“, proti kterému již není 

odvolání. Další kroky pro výstavbu plavebního kanálu jsou nyní na 

investorovi, tzn. Ředitelství vodních cest ČR Praha.  
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Restaurací a 

kaváren ve městě 

přibývá 

 

 

 

Statistika obyvatel 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výstava „Přelouč na 

začátku 20. století“ 

Zatímco drobní podnikatelé zavírají své obchůdky s obuví, nebo 

knihami z nedostatku zájmu ze strany přeloučských obyvatel, 

restaurací a kaváren v našem městě stále přibývá. Od ledna je 

v provozu nová kavárna pod podloubím. Vybudovat restaurační 

zařízení je záměrem majitele objektu v Hradecké ulici a v jarních 

měsících bychom se měli dočkat také otevření restaurace v Občanské 

záložně.  

 

Počty obyvatel podle části obce k 1. 1. 2006 

 

část obce   muži   ženy   celkem 

 

Klenovka   82   84   166 

Lhota    77   73   150 

Lohenice   95   102   197 

Mělice   97   98   195 

Přelouč   3987   4006   7989 

Škudly   43   39   82 

Štěpánov   60   60   120  

Tupesy   27   26   53 

 

Celkem   4468   4484   8952 

 

 

Přelouč včetně místních částí k 1. 1. 2006: 

 

přistěhovaní    146 osob 

odstěhovaní    192 osob 

narození    67 dětí 

úmrtí     93 osob   

 

 

V rámci výročí založení města a slavnostního otevření Občanské 

záložny byla zahájena výstava s názvem Přelouč na začátku 20. 

století. Rozsáhlá kolekce historických snímků, zároveň s pohledy ze 

současné doby, je jistě zajímavým tématem nejen pro místní občany. 

Od 3. června, kdy je výstava v prostorách Občanské záložny otevřena, 

si mohou zavzpomínat ti starší na místa jim dobře známá a ti mladší 

zase mohou obdivovat architektonické prvky domů, které se 

postupnou přestavbou města vesměs úplně vytratily.  
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Sportovní víceúčelová 

hala 
Protože ani v letošním roce nepřidělil stát našemu městu dotaci 

na stavbu sportovní víceúčelové haly, zvažovali zastupitelé 

zainvestovat tuto akci pomocí úvěru. Následně však vyplynulo, 

že tento krok je pro městský rozpočet nepřijatelný. Pokud by si 

město vzalo úvěr 30 mil. korun na dobu 10 let, zaplatilo by na 

úrocích 6,8 mil. Kč. Výstavba haly bude přínosem nejen pro 

sportovce, ale také pro téměř 700 žáků Základní školy 

Smetanova, kteří nemají prostory pro výuku tělesné výchovy. 

Objekt je řešen jako jednolodní budova s vlastním vchodem pro 

veřejnost, který je oddělen od vstupu hráčů a školních dětí. 

V přízemí objektu dílen jsou umístěny dvě učebny pro výuku 

práce s keramickou dílnou, sklad materiálu a výrobků, kabinet 

učitelů a sociální zázemí.  

 

Dostavba areálu ZŠ Smetanova – předpokládané finanční 

náklady 

 

demolice        1.200.000,- Kč 

tělocvična       30.000.000,- Kč 

spojovací chodby a venkovní objekty    9.640.000,- Kč 

dílny a stáje      12.500.000,- Kč 

zdravotní technika       1.810.000,- Kč 

umělé osvětlení a el. rozvody      1.000.000,- Kč  

 

Celkem       56.150.000,- Kč 
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rekonstrukce parku u sokolovny 

 
p. Anna Kotasová – 104 let  
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Kulturní služby  

 

 

 

 

 

 

Městská knihovna 

 

 

 

 

 

II. ročník festivalu 

Stanislava 

Polanského 

 

 

 

 

Čarodějnice 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3. Kultura 
 

Mezi nejúspěšnější pořady roku 2006, které pořádaly Kulturní služby 

města Přelouče, patřil koncert americké zpěvačky Very Love, pěvecké 

duo Eva a Vašek, vánoční koncert Evy Pilarové, letní koncerty na 

náměstí a taneční soutěž O přeloučskou věž.  

Kino zaznamenalo v roce 2006 nárůst návštěvníků. Tento příznivý 

ukazatel byl dosažen díky zaměření na dětskou a nízkopříjmovou 

klientelu. Dětská představení jsou promítána za 6 korun a další vybraná 

od 15 korun.  

 

 

 

V průběhu roku se uskutečnily čtyři velké soutěže, 30 týdenních 

soutěží, 46 výstavek a výstav, 48 besed pro školy a další kulturní a 

vzdělávací akce. Děti z místní knihovny Klenovka dokonce nacvičily 

divadelní hru. Město přispělo ze svého rozpočtu na provoz částkou 

1 450 000 Kč a Krajská knihovna Pardubice 148 920 Kč. Na nákup 

knih získala knihovna od města 269 037 Kč a z krajské knihovny 

45 657 Kč.  

 

 

Ve dnech 10. a 11. června 2006 proběhl v Přelouči II. ročník festivalu 

Stanislava Polanského. V sobotu 10. 6. od 15.00 v prostorách zahrady 

ZUŠ vystoupili absolventi ZUŠ Marie Ptáková a Jiří Mach, České 

klarinetové kvarteto – Petr Valášek, Vojtěch Nýdl, Jindřich Pavliš a 

Luděk Boura, Komorní pěvecký sbor Mezzoforte, Kosinův dechový 

soubor Přelouč, Dechový orchestr ZUŠ Chlumec nad Cidlinou a 

Dechový soubor ZUŠ Přelouč. V neděli 11. 6. v 16.00 pak vystoupil 

divadelní soubor Z-Ušáci, s premiérou Tolkienova Hobita.  

 

 

Tradičně, jako každý rok, se uskutečnila 30. dubna akce „Pálení 

čarodějnic“. Pořadatelé, Kulturní služby města Přelouč a Dům dětí a 

mládeže, se celý den dívali na zamračenou oblohu s obavou, že 

všechno proprší, ale počasí se jako zázrakem umoudřilo. Pak už nebylo 

co řešit. Dechovka pana Kosiny přivedla pod městský park odhodlaný 

zástup čarodějnic a dalších Přeloučáků, kteří se nezalekli počasí. Poté 

už nikdo nemohl litovat. Sice někdo reptal, že „upalovací hranice“ je 

příliš malá proti dřívějším letům, ale nakonec vše probíhalo ve veselé 
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Ohlédnutí za 

koncertem 

 

 

 

Městské muzeum 

 

 

 

 

Alina Kulakovská 

 

 

 

 

Skautský oddíl 

DVOJKA Přelouč 

 

 

 

Tříkrálová sbírka 

2006 

 

náladě, kterou zpříjemnila hudební skupina Kavalerie pod vedením 

pana Mifka.  

 

 

Koncert k 85. výročí založení pěveckého souboru J. B. Foerster se 

konal ve dvoraně Občanské záložny. K tomuto vystoupení byli 

přizváni členové souboru Korálek z Přelouče, Vlastislav z Heřmanova 

Městce a spojené sbory Pernštýn, Ludmila, Suk z Pardubic. Na 

koncert přišli věrní posluchači, kteří tyto koncerty pravidelně 

navštěvují.  

 

 

K uložení sbírek slouží pronajaté prostory ve Stavebním podniku, kde 

o ně pečuje pan Jaroslav Kulich. Muzejní exponáty jsou 

katalogizovány, popsány a zaneseny v počítači s označením místa 

uložení. Na základě rozhodnutí rady města byla provedena nákladná 

analýza současného stavu sbírek a zpracován návrh na jejich následné 

vytřídění. Jen je škoda, že se doposud nenašly odpovídající prostory 

pro zřízení stálé expozice městského muzea.  

 

Do světa literatury vkročila žákyně ZŠ Masarykovo náměstí Alina 

Kulakovská z 8. C. V rámci akce „Obce spisovatelů – Literárního 

maratonu 2006“ se jako jedna ze začínajících autorů uvedla při 

autorském čtení svých prací 11. října v Pardubicích. Alina se 

v loňském roce výborně umístila také v krajském kole literární 

soutěže „Evropa ve škole“.  

 

Skautský oddíl má v současné době 19 kluků ve věku od 11 do 15 let. 

Je rozdělen na dvě samostatně fungující družiny, které vedou rádcové 

Lukáš Fejk – Kocour a Martin Pleskot – Pecka. Užší vedení se skládá 

ze tří zkušených skautů, kteří prošli skautskou výchovou a vědí, jak 

předávat tyto myšlenky. Jsou jimi Lukáš Spurný – Lucky, Mgr. Karel 

Šild – Radar a Martin Pittner – Píťa.  

 

 

Příprava a organizace sbírky byla náročná, ale ve finále byli všichni 

spokojeni. Koledníci navštívili kromě Přelouče dalších 17 obcí a na 

celé akci se přímo podílelo 79 dětí a 19 dospělých. Všem patří velký 

dík. Velké poděkování patří i pekárnám Kaska a Jenta, které denně 

sponzorsky poskytovaly pečivo a koláče pro koledníky. Přišly jim 

pokaždé vhod na doplnění sil. Po otevření pokladniček na městském 

úřadě jsme sečetli výtěžek a bylo to celkem 73.562 Kč. Z toho 

v Přelouči se vybralo 24.813,50 Kč.  
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Vánoční zpívání před Občanskou záložnou 23.12. 
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Volby 2006 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

„Zklidnění centra“ 

 

 

 

 

 

 

 

Kuželna 

4. Rada města 
 

Ve dnech 20. a 21. 10. 2006 se v ČR uskutečnily volby do zastupitelstev 

měst a obcí. Na základě výsledků těchto voleb došlo ke změně ve složení 

rady. Výsledkem povolebních jednání bylo uzavření Koaliční smlouvy 

mezi Občanskou demokratickou stranou, Sdružením nezávislých 

kandidátů „Jsme jedni z vás“ a Sdružením politické Strany zelených a 

nezávislých kandidátů „Za kvalitu života.“  

Na ustavujícím zasedání zastupitelstva města Přelouče byli za členy rady 

zvoleni: Jan Bezdíček a Ing. Vlastimil Hývl za Sdružení „Za kvalitu 

života,“ MUDr. Jiří Prokopec, Mgr. Lubor Pacák a Mgr. Vlastimil 

Rambousek za Občanskou demokratickou stranu.  

V novém složení se radní sešli v roce 2006 k 3 schůzím, na kterých 

přijali celkem 93 usnesení. Účast všech členů rady na těchto schůzích 

byla 100 %.  

 

 

Uzavřením části komunikace ulice Pražská započaly první práce na 

plánované investiční akci „Zklidnění centra“. Cílem a smyslem studie, 

která byla v roce 2003 schválena, je zklidnění a postupná humanizace 

centra města. Jednosměrný provoz od kruhového objezdu až po 

Václavské náměstí, který je ve studii uveden, se však nelíbí 

obchodníkům, kteří mají v těchto místech svoji živnost. Na tento fakt 

proto upozornili radu města společnou žádostí o přehodnocení 

dopravního řešení Václavského a Pernštýnského náměstí. Radní proto 

navrhli veřejné setkání občanů a zastupitelů, kde bude společně otázka 

automobilové dopravy řešena.  

 

 

 

Několik dalších usnesení se týkalo stavby kuželny. Počáteční práce se 

plánují na srpen letošního roku. Záměrem je provést demolici stávající 

nevyhovující budovy a na uvolněné parcele provést výstavbu nového 

objektu s odpovídajícím sociálním a odpočinkovým zázemím, s novou 

technologií čtyřdráhové herny kuželek s hledištěm. Radní rozhodli, že 

zadání veřejné zakázky na výstavbu kuželny bude provedeno formou 

užšího řízení s omezením počtu zájemců na 5 a to losováním. Základním 

kritériem pro zadání veřejné zakázky bude nejnižší nabídková cena. 

Radní poté rozhodli, že nejvýhodnější nabídku podala firma SOSTAF 

Heřmanův Městec s nabídkovou cenou 9.092.790 Kč. 
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Rekonstrukce 

ubytovny 

 

 

 

 

Vytřídění muzejních 

sbírek 

 

 

 

 

 

Projektová 

dokumentace nového 

autobusového nádraží 

 

 

Nebezpečné 

chemikálie ve 

Chvaleticích 

 

 

Radní rovněž rozhodli o rekonstrukci stávající ubytovny v Libušině 

ulici na 34 chráněných bytů, určených pro bydlení seniorů a 

zdravotně postižených občanů. Vzhledem k vysoké finanční zátěži – 

cca 28 mil. Kč, se plánuje rekonstrukce až s využitím státní dotace. 

Radní rozhodli, že nejvýhodnější nabídku na realizaci této veřejné 

zakázky podala firma AZ stavební Heřmanův Městec, s.r.o.    

 

Na své lednové schůzi se radní seznámili se zprávou ředitele 

Východočeského muzea v Pardubicích PhDr. Františka Šebka 

k problematice vytřídění muzejních sbírek města. Naše městské 

muzeum patří velikostí svých sbírek v Pardubickém kraji mezi malá 

městská muzea. Již více než 10 let nevyvíjí vůči veřejnosti téměř 

žádnou činnost. Proto se radní rozhodli, že je nutné podniknout 

kroky, směřující k využití muzejních sbírek a nikoli pouze financovat 

pronajaté prostory. Bohužel, město zatím vhodné prostorové zázemí 

pro činnost muzea nemá.   

Radní také doporučili zastupitelstvu zařadit do rozpočtového 

opatření, rozpočtu města pro rok 2006 částku ve výši 750.000,- Kč 

na pořízení projektové dokumentace nového autobusového nádraží 

pod silničním nadjezdem v Přelouči.  

 

16. 6., 19. 6. a 21.6 2006 se sešla na městském úřadě pracovní 

skupina k řešení nálezu nebezpečných chemikálií v katastru obce 

Chvaletice. Starostka, tajemník MěÚ, vedoucí odboru stavebního a 

živnostenského za účasti Policie ČR, Inspekce životního prostředí, 

zástupců Krajského úřadu Pardubice, firmy Dekonta a zástupců MěÚ 

Chvaletice se dohodli na společném postupu k zajištění a odborné 

likvidaci nalezených chemikálií. Díky výbuchu, který poranil 

člověka, policie odhalila ilegální sklad jedovatého odpadu v areálu 

bývalého Energostroje. Ve třech halách byly uloženy stovky tun 

nebezpečných chemikálií, které se dají použít jako bojové látky. 

Řešení likvidace nebezpečných látek je v rukách Pardubického kraje.    
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Výsledky 

komunálních voleb  

 

5. Zastupitelstvo 

 
  

 

Občanská demokratická strana: 

Jiří Prokopec, MUDr. - radní 

Lubor Pacák, Mgr.  - radní 

Irena Burešová - starostka 

Vlastimil Rambousek, Mgr. - radní 

Blanka Vácová, PharmDr. 

Věra Melicharová, Mgr.  

Pavel Jadrníček, MVDr. 

Milan Kožený, Ing. 

 

„Jsme jedni z vás“ – sdružení nezávislých kandidátů: 

Ivan Moravec, Ing. - místostarosta 

Pavel Culek, Mgr.  

Ladislava Bukovská 

 

Česká strana sociálně demokratická: 

Martin Macháček 

Jaromír Runkas 

Ladislav Mifek 

 

„Za kvalitu života“ – sdružení politické Strany zelených a 

nezávislých kandidátů: 

Vlastimil Hývl, Ing. - radní 

Zuzana Jánská, Mgr.  

Jan Bezdíček - radní 

 

Komunistická strana Čech a Moravy: 

Jaroslav Čapský, RSDr.  

Stanislav Ziegler 

 

Křesťanská demokratická unie – Československá strana lidová: 

Zdenka Kumstýřová, Ing.  

Věra Jelínková, Mgr.  
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Autobusové nádraží 

 

 

 

 

Kuželna 

 

 

 

 

 

 

Pozemek „Za 

Benzinou“  

Na ustavujícím zasedání zastupitelstva, konaném 6. 11. 2006, bylo 

přítomno 20 nově zvolených zastupitelů, kteří složili zákonem 

předepsaný slib. Ustavující zasedání zastupitelstva zvolilo starostku 

Irenu Burešovou, místostarostu – Ing. Ivana Moravce, další členy rady 

města a výbory zastupitelstva.  

 

 

V roce 2006 je naplánována výstavba autobusových zastávek. O 

pozemky pod novým nadjezdem projevil vážný zájem zástupce firmy, 

která zde plánuje postavit market. V současné době firma vykupuje 

okolní pozemky. Pokud také město poskytne své pozemky, jsou 

připraveni zafinancovat v těchto místech výstavbu autobusového 

nádraží včetně čekárny a sociálního zázemí.  

 

 

Důležitým bodem XXIV. zasedání zastupitelstva, konaného 2. února, 

ke kterému se rozvinula dlouhá diskuze, bylo rozpočtové opatření. 

Finanční výbor doporučil schválit předložené úpravy rozpočtu kromě 

položky „kuželna“, kde jsou předpokládané celkové náklady na 

výstavbu 10 mil. Kč. Investovaná částka bude využívána relativně 

malým počtem občanů města, navíc v blízkosti již existuje soukromé 

obdobné zařízení, a proto komerční využití je nejisté. Po delší diskuzi 

bylo 11 zastupiteli odsouhlaseno zařazení navrhované částky 4 mil. Kč 

na I. etapu rekonstrukce budovy kuželny.  

 

 

Nebývalý zájem o veřejné zasedání zastupitelstva, které se konalo 20. 

dubna, projevili občané města. Téměř 70 lidí usedlo, aby vyslechli 

rozhodnutí zastupitelů o stavební uzávěře na pozemku „Za Benzinou“. 

Celkem 1 606 jich svým podpisem vyjádřilo nesouhlas s výstavbou 

obchodního centra v místech parku za Benzinou, který ale není 

v majetku města, a žádají v této lokalitě o zachování veřejné zeleně.  

Po diskusi, ke které byl vyzván také právní zástupce majitelů pozemku, 

zastupitelé jednohlasně vyjádřili nesouhlas se záměrem společnosti 

postavit market a odsouhlasili ponechání stavební uzávěry. Protože 

zájmem města je zachovat současnou oddychovou zónu, zastupitelé 

chtějí jednat s majiteli pozemku o směně současného „parčíku“ za část 

městského pozemku vedle nadjezdu. Stejně tak je ze strany města 

zájem jednat o ceně pozemku. Současně požadovaných 8,7 mil. Kč je 

podle názoru zastupitelů cenou hrubě vysokou. Podle odborného 

odhadu se cena pohybuje kolem 2 mil. korun. Rozhodnutí zastupitelů 

ovšem neuspokojilo právního zástupce firmy.     
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Investiční záměry 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sport a kultura 

 

6. Co se v roce 2006 nepodařilo 
 

 

Nebyly splněny především investiční záměry společnosti VaK a. s. 

Pardubice, které mělo město spolufinancovat – Kanalizace Lhota a 

Škudly – stát dosud neposkytl VaKu dotaci, samostatné projekty čistíren 

Klenovka, Mělice Štěpánov a Tupesy.  

 

Dalším nesplněným úkolem zůstala nezahájená rekonstrukce č. p. 27 a 

výstavba nové budovy městského úřadu. Je zřejmé, že se nenašla 

politická vůle řešit tento problém jako prioritní.  

 

Nesplněným úkolem zůstal převod vojenského majetku na katastru 

města do vlastnictví města včetně studie jeho využití a to z důvodu 

státem posunutého termínu ukončení činnosti vojenského zařízení do 31. 

12. 2007.  

 

 

Z důvodu nepřidělení státní dotace nebyla zahájena výstavba sportovní 

haly.    

 

 

Architektonický návrh nové budovy MěÚ v Přelouči 
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Pernštýnské náměstí před výstavbou autobusového nádraží 
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Bytová politika 

 

 

 

 

Zaměstnanost, 

podpora podnikání 

 

 

 

 

 

 

Doprava a 

bezpečnost 

 

 

 

 

Čistota města, životní 

prostředí 

 

7. Co se v roce 2006 podařilo  
 

V oblasti bytové politiky byly splněny všechny úkoly. Neuzavřeno 

zůstalo výběrové řízení na prodej pozemků „Na Obci“. Ve 

stanoveném termínu se nepřihlásil žádný investor (zřejmě z důvodu 

vysoké prodejní ceny stanovené zastupitelstvem).  

 

 

 

 

I v této oblasti bylo konstatováno, že stanovené úkoly byly splněny 

(spolupráce s Krajskou hospodářskou komorou, podpora 

podnikatelům). Na základě dohody se stavebním úřadem MěÚ byly 

stavební záležitosti podnikatelským subjektům vyřizovány prioritně. 

Aktivně město spolupracovalo např. s firmami SVOS, KIEKERT, 

KASI, HANDICAP, EXCALIBUR a BISS, za podporu podnikání ze 

strany města lze považovat i pronájem nebytových prostor města za 

přiměřené ceny.  

 

 

 

 

Podařila se výstavba kruhové křižovatky na Sokolovském náměstí 

včetně výstavby náhradní nemovitosti za demolici č. p. 483. Změna 

projektu výstavby autobusových zastávek vyústila v rozhodnutí 

výstavby autobusového nádraží. Dokončení rekonstrukce centra 

města (tj. Pernštýnské a Václavské náměstí) bude časově navazovat 

až na zprovoznění nového autobusového nádraží.  

 

 

 

Úkol zavedení separace papíru byl splněn, navíc byl zaveden sběr 

bioodpadu. Úkol zpracování studie výstavby separačního dvora byl 

zrušen, separační dvůr zřizuje na své náklady SOP a.s.  

Studie obnovy zelených ploch ve městě včetně úpravy projektu 

rekonstrukce městského parku byly zpracovány. Rekonstrukce 

nebyla zahájena z důvodu, že dotace na rekonstrukci parku pod 

Záložnou nebyla dosud poskytnuta.  
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Infrastruktura a 

investiční záměry 

 

 

 

Podařilo se zahájit rekonstrukci městské ubytovny na byty zvláštního 

určení, rekonstrukci centra města, rekonstrukci mateřské školy Za 

Fontánou a rekonstrukci kuželkárny.   

 

 

 

Rekonstrukce ubytovny na byty zvláštního určení 
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Dopravní zklidnění 

centra 

 

 

 

 

 

 

8. Městský úřad  

 

Městský úřad, stejně jako v předchozím období, vykonával funkci 

úřadu III. stupně – obec s rozšířenou působností - pro správní obvod 

42 obcí s počtem okolo 24 tisíc obyvatel. Tato činnost je nadále 

zajišťována na dvou místech – na Masarykově náměstí v budovách 

č. p. 25, 26, 27 a v Hradecké ulici č. p. 1383 ve 4. a 5. patře budovy 

Agra-Bohemia, a. s.  

V roce 2006 docházelo ve veřejné správě k dalším změnám při 

aplikaci nových zákonů, zejména v oblasti cestovních dokladů a 

sociálních služeb. Rozhodnutím rady města z prosince 2005 byla 

organizační struktura k 1. 1. 2006 zvýšena o pečovatelskou službu. 

Srpnovým rozhodnutím rady města se navýšilo jedno funkční místo 

v oddělení evidence obyvatel v návaznosti na platnost nového 

zákona o cestovních dokladech, který znamená vydávání cestovních 

dokladů s novými biometrickými prvky. 

V říjnu byla v radě města projednána zpráva o zvýšení počtu 

pracovníků v sociálním odboru a schváleno posílení tohoto odboru o 

2 pracovníky v oddělení sociálních dávek. Také toto zvýšení souvisí 

se změnou nových zákonů o sociálních službách, životním a 

existenčním minimu a s pomocí v hmotné nouzi.  

Obě tato navýšení počtu pracovníků v průběhu roku 2006 

neznamenají zvýšení finančních prostředků z rozpočtu města, 

protože na obě agendy byl navýšen státní příspěvek na výkon státní 

správy.  

K 31. 12. 2006 byl v organizační struktuře schválený počet 82 

zaměstnanců.  

 

 

V průběhu roku proběhla výběrová řízení podle zákona č. 40/2004 

Sb. na zhotovitele stavby kuželny v Nerudově ulici, rekonstrukce 

Mateřské školky v ulici Za Fontánou a rekonstrukce a nástavby 

ubytovacího objektu v Libušině ulici č. p. 1414 na 34 chráněných 

bytů.  

 

 
V rámci dopravního zklidnění centra města byla provedena 

nákladem 13 221 tisíc Kč oprava chodníků a komunikace od 

Sokolovského náměstí přes Masarykovo náměstí až po křižovatku 

Hradecké ulice s ulicí 28. října. Komunikace je nyní jednosměrná a 

je z ní vyloučena převážná část autobusové dopravy. Další náklady 

ve výši 483 tisíce Kč si vyžádala instalace parkovacích automatů pro 

zpoplatnění parkování v Pražské a Hradecké ulici.  
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Výstavba tří bytových 

domů 

 

 

 

 

 

Přestavba Mateřské 

školy Za fontánou 

 

 

 

Ubytovací objekt 

v Libušině ulici 

 

 

 

Kuželna  

 

 

V měsíci červnu byla dokončena výstavba tří bytových domů 

s celkem 76 byty včetně příslušné technické infrastruktury v ulici 

Jana Dítěte. Stavba probíhala od roku 2004 a vyžádala si celkové 

náklady 83 661 tisíc Kč. Podíl města činil 11 886 tisíc Kč, bytová 

družstva uhradila 40 975 tisíc Kč, dotaci 30 800 tisíc Kč poskytl 

Státní fond rozvoje bydlení. V průběhu IV. čtvrtletí bylo u domů 

vybudováno z prostředků města dětské hřiště v hodnotě 300 tisíc 

Kč.  

 

 

V měsících červenci až listopadu byla provedena rekonstrukce a 

přístavba Mateřské školky v ulici Za Fontánou. Stavba si vyžádala 

náklady 11 882 000 Kč, z toho 3 000 000 Kč činila státní dotace. 

Byly odstraněny dlouholeté hygienické nedostatky a zvýšena 

kapacita školky.  

 

 

V měsíci červenci byla zahájena rekonstrukce a nástavba 

ubytovacího objektu v Libušině ulici na 34 chráněných bytů pro 

bydlení seniorů a zdravotně postižených osob. Do konce roku 

prostavěných 13 600 000 Kč bylo uhrazeno ze státní dotace.  

 

 

 

 

V měsíci srpnu byla zahájena výstavba nového objektu kuželny 

v Nerudově ulici. Stávající objekt byl ve špatném technickém stavu 

a musel být demolován. Do konce roku bylo prostavěno 3 413 000 

Kč.   
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 9. Financování   

 

 

Příjmy do rozpočtu města v roce 2006 činily 185.748.000 Kč a 

výdaje 171.348.000,- Kč. V roce 2006 město hospodařilo se 

skutečným přebytkem 10.588.000 Kč.  

 

Město ke svému hospodaření nevyužívá žádný úvěr.  

 

Mezi nejvýznamnější akce, které byly v roce 2006 z rozpočtu města 

financovány, patří akce „Dopravní zklidnění centra“ (13.121.800 

Kč), přestavba kuželny (3.413.000 Kč), dokončení výstavby 76 

bytových jednotek v ulici Pardubická (12.201.000,-), rekonstrukce 

MŠ Za Fontánou (8.882.000,- Kč) z rozpočtu města + 3.000.000,- 

Kč ze státní dotace).  

Dále probíhala přestavba bývalé ubytovny č. p. 1414 na chráněné 

byty (13.600.000,- ze státní dotace).   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



25 
 

 
10. Životní prostředí 

 

 

V tomto roce byly zahájeny práce na obnově městské veřejné zeleně. 

Započalo se s dostavbou parku u Sokolovny. V místní části Klenovka, 

Štěpánov, Lohenice a Lhota byly vysázeny stromy. Dále byla 

provedena výsadba keřového porostu u cyklistické stezky na 

Masarykově náměstí. V ulici Kladenská bylo vysázeno stromořadí lísek 

tureckých, podobně jako u sportoviště v lokalitě pod parkem. Dále bylo 

vysazeno stromořadí okrasných jabloní v zahradě u ZUŠ. Byla zahájena 

rekonstrukce parku u Kynterů.  

 

 

Od května 2006 byl zaveden svoz biologicky rozložitelného odpadu 

pomocí plastových nádob. Za období od května do listopadu bylo 

sebráno 271,16 t kompostovatelného odpadu.  

 

V rámci tříděného sběru dalších využitelných složek komunálního 

odpadu bylo občany sebráno 142,4 t papíru, 47,3 t skla, 39 t plastů a 

216 t železa.  
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11. Městská policie  

 

Oproti letům předcházejícím konstatujeme zjištění, že došlo k drobnému 

nárůstu počtu zjištěných a spáchaných přestupků. Jedná se především o 

přestupky v oblasti veřejného pořádku – rušení nočního klidu, veřejné 

pohoršení a neuposlechnutí výzvy veřejného činitele.  

Velice se osvědčil dobudovaný kamerový systém, který v současné době 

čítá 6 pevných kamerových bodů. Jen za loňský rok je zaznamenáno 

více jak 350 událostí, kde kamery pomohly v odhalení přestupků, ale 

především trestných činů (loupežná přepadení, krádeže apod.). 

Kamerový systém pokrývá všechny hlavní příjezdové a odjezdové trasy, 

místa s největší hustotou provozu a dále místa, kde dochází k největšímu 

shromažďování obyvatel.  

Jako problematická se opět jeví situace v oblasti parkování osobních 

automobilů ve městě, zejména na sídlištích. Ani dopravní situace 

v centru města však není optimální a to především v oblasti 

Pernštýnského náměstí, kde je dočasné stanoviště autobusů.  

Ubylo trestné činnosti vloupání do bytů a soukromých rodinných domů, 

což velkou měrou ovlivňuje fakt napojení těchto objektů na pult 

centralizované ochrany. Ten v současné době čítá téměř 100 napojených 

objektů.  

 

Spolupráce s Obvodním oddělením policie Přelouč, ale i dalšími 

složkami policie, především se službou kriminální policie, je na výborné 

úrovni a zcela bezchybná. Vzájemně spolupracujeme při zajišťování 

společenských, kulturních a sportovních akcí. Spolupráce pokračuje i 

v běžném výkonu služby - společné hlídky, protože síly PČR nejsou na 

udržení bezpečnosti silničního provozu a veřejného pořádku ve městě 

dostatečné.  

 

Nadále udržujeme spolupráci s místním hasičským sborem, 

profesionálním Záchranným hasičským sborem v Pardubicích a Rychlou 

záchrannou službou. Jedná se především o pomoc při zajišťování místa 

zásahu, hašení, pomoc občanům v nouzi (otevírání bytů, technické 

nehody apod.).  

V loňském roce nebyla podána žádná oprávněná stížnost nebo trestní 

oznámení na postup strážníků. Jako pozitivní se stále jeví větší přínos 

finančních prostředků z činnosti Městské policie městu.    

 

 

 



27 
 

 

Soutěž „Právo pro 

každý den“ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dne 22. 2. 2006 se v Přelouči uskutečnila soutěž v oblasti právního 

vědomí „Právo pro každý den“. Cílem projektu bylo podnítit zájem 

žáků osmých a devátých tříd základních škol o právní problematiku a 

posílit právní vědomí mladé generace zajímavým a efektivním 

způsobem. Zvítězilo družstvo Gymnázia Přelouč, jmenovitě Aneta 

Machačná, Aneta Součková, Andrea Žouželková a Edita Vokounová.  
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Valná hromada 

Sokola 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rybářské závody 

v lovu udicí 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

12. Sport  

 

Dne 24. února 2006 se sešli členové přeloučské sokolské jednoty na 

valné hromadě, aby zhodnotili tělocvičnou, sportovní a společenskou 

činnost za rok 2005. T. J. Sokol je největším občanským sdružením ve 

městě. Jednota sdružuje 680 členů, což je téměř 8 % městského 

obyvatelstva. Z celkového počtu členů je mládeže do 18 let 354 t. j. 52 

%. Sokolovna je v dopoledních hodinách využívána třemi základními 

školami, které ve velkém sále měsíčně odcvičí cca 100 hodin školního 

tělocviku. Městská policie využívá malý sál bezplatně pro výcvik 

policistů a k pořádání kurzů sebeobrany pro veřejnost. V jednotě, mimo 

sokolskou všestrannost, která je největším oddílem, sportují oddíly 

basketbalu, volejbalu, stolního tenisu, florbalu a aikijutsu. Sokolovna 

každý den žije čilým ruchem od 8 hodin do 21 hodin večer. Všechny 

oddíly nelze plně uspokojit, proto je nutné pronajímat tělocvičnu 

v gymnáziu a mistrovské zápasy v basketbalu hrát ve sportovní hale ve 

Chvaleticích.  

Na valné hromadě byla věnována pozornost finanční situaci, která je 

velmi napjatá. Jednota v roce 2005 doslova veškeré finanční prostředky 

věnovala na obnovu parketové plochy v hlavním sále, která byla 

zničena po havárii vody. Obnova parket stála 450 tis. Kč a z toho 

důvodu nemohly být provedeny další velmi nutné údržbářské práce,  

(oplechování střechy, izolace rovných střech, dokončení rekonstrukce 

ústředního topení a další opravy). Jednota vstoupila do nového roku se 

závazkem 180 tis. Kč, což by mohlo mít negativní dopad na 

financování sportovní činnosti a hlavně na nezbytnou údržbu budovy. 

Náklady na sportovní a tělocvičnou činnost činily 258 tis. Kč a na 

provozní činnost 1418 tis. Kč.  

 

 

30. 4. pořádala MO ČRS Přelouč rybářské závody v lovu ryb udicí, pro 

naše nejmladší členy. Během závodu se ukázalo, jak je kdo připraven a 

jaké mu přálo štěstí při losu. Po závodě si mohly děti zkrátit čekání na 

konečné vyhodnocení zkouškou přesnosti hodu na terč. K tomu je 

povzbuzovala příjemná hudební kulisa.  

Ve startovním poli 85 rybářů bylo také 9 rybářek, které se mezi chlapci 

neztratily. Celkem se ulovilo 152 ryb. 
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50. ročník 

celostátního 

žákovského 

turnaje 

 

 

 

Mistrovství České 

republiky mladších 

žáků v rugby 

 

60. výročí založení 

basketbalového 

oddílu 

 

 

 

 

 

 

Stolní tenis  

 

Ve dnech 22. – 25. června 2006 se uskutečnil jubilejní 50. ročník 

Celostátního žákovského turnaje v kopané s mezinárodní účastí. Při 

příležitosti konání tohoto jubilejního turnaje byl vydán almanach, který 

obsahoval jména všech hráčů, kteří se objevili v naší nejvyšší fotbalové 

soutěži a v zahraničních soutěžích. O pohár města Přelouče bojovalo 

letos šestnáct týmů. Vítězem se stal FK Teplice, místní skončili na 8. 

místě.  

 

 

V Přelouči se konalo ve dnech 10. – 11. 6. 2006 Mistrovství České 

republiky mladších žáků v rugby. Tohoto závěrečného turnaje o nejlepší 

mužstvo republiky se zúčastnilo devět nejlepších družstev. A mladší 

žáci RC Přelouč vybojovali po roce opět výborné stříbrné medaile.  

 

 

V sobotu 4. listopadu patřila Sokolovna těm, kteří se rozhodli oslavit 60. 

výročí založení basketbalového oddílu. Během dne se návštěvníkům 

představila přímo na palubovce všechna družstva. Slavnostní schůzi pak 

zahájil předseda oddílu košíkové Vlastimil Rambousek, který společně 

se starostou Sokola Luborem Pacákem přivítal především zakládající 

členy oddílu – Miroslava Breberu, Jaroslava Buluška a Jiřího Maršálka. 

Všichni přítomní také uctili minutou ticha památku těch, kteří se 

bohužel tohoto setkání nedožili (např. Vlastimil Sojka, Miroslav Štruml, 

Jaroslav Jindřišek)   

 

Oddíl stolního tenisu je nejstarší sportovní oddíl Sokola. V současné 

době je cílem oddílu navázat na výbornou výkonnost hráčů v minulosti 

a hlavně vychovávat další mladé hráče. Pro svoji činnost má oddíl 

poměrně dobré podmínky v dolním sále Sokolovny. Průběžně je 

prováděn nábor nových žáků a žákyň. Tréninky jsou v pondělí a ve 

čtvrtek od 17.00. Trenérem je Milan Kopczyk a jeho asistenty Vilém 

Vilím a Jan Pačovský.  
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Přeborník DDM 

v šachu 

 

 

 

 

 

Orel Přelouč – oddíl 

florbalu 

 

 

 

 

130. výročí 

Hasičského sboru 

Na sklonku loňského roku uspořádal Dům dětí a mládeže šachový 

turnaj pro nejlepší žáky škol Přelouče. Dvacet žáků z gymnázia a 

obou základních škol bojovalo o pohár, který pro nejlepšího hráče 

daroval Dům dětí a mládeže. A jak to dopadlo? Na prvních pěti 

místech se umístili chlapci z Gymnázia Přelouč. Nejlepším z nich se 

stal bez jediné prohry Vojtěch Pacák – přeborník DDM pro rok 

2005. 

 

Pod vedením hráčů družstva mužů, které se jako nováček soutěže 

drží na 5. místě Severovýchodní soutěže, divize II, vzniklo 

v letošním školním roce družstvo žáků z dětí účastnících se 

pravidelně akce „Florbal pro všechny“, jež již dva roky pořádá 1x 

týdně jednota Orla Přelouč v místní Orlovně.  

 

25. června 2006 uplynulo 130 let od založení dobrovolného 

Hasičského sboru v Přelouči. Na základě rozhodnutí prezídia ČHJ 

jsme uspořádali v roce 2005 soutěž dětských hasičských družstev na 

sportovním stadionu v Přelouči. Zúčastnilo se ho 18 družstev z Čech. 

Díky našim sponzorům a městskému úřadu jsme se tohoto úkolu se 

ctí zhostili. Letos naši členové pomáhali při záplavách v Přelouči a 

okolních obcích. Pokračujeme v práci s dětmi a připravujeme je na 

oslavu 130. výročí založení sboru. Ve městě je sbor dobrovolných 

hasičů, který chce pomáhat při zdolávání požárů a chránit životy a 

majetek občanů ve městě i širokém okolí.  
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Přeloučští kuželkáři 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

„A“ družstvo se stalo již potřetí přeborníkem kraje v sestavě Jarolím, 

Kaska, Kubant, Miláček, Ryšavý a Skala. Náš celek v tomto ročníku 

suverénně vyhrál s náskokem 10 bodů před druhým Týništěm nad 

Orlicí. Mimo sportovní aktivity uspořádal oddíl podnikový turnaj 

zaměstnanců firmy CONEX, Elektrárny Chvaletice a další ročník 

turnaje neregistrovaných o Putovní pohár SK kuželky Přelouč, 

uskutečnilo se „velikonoční koulení“ pro děti z Jakub Klubu a pro 

zájemce o sportovní vyžití je naše kuželna vždy k dispozici.  
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30. 4. – rybářské závody 

 

 Orel Přelouč 
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Klenovka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lohenice 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

13. Osadní výbory  

 

Zvolený osadní výbor se ve složení Ziegler Stanislav, Ing. Skala Libor, 

Úlehla Oldřich, Veselá Květuše, Dolečková Věra, Bažant Miloslav a 

Tichá Jana, která nahradila p. Pospíšila ve funkci kronikáře, scházel 

pravidelně 1x za měsíc.  

Z vlastní iniciativy osadní výbor pořádal různé akce jako Dětský den, 

Mikulášskou nadílku, Čarodějnice i Vánoční turnaj ve stolním tenise. 

Zorganizovali také akci, při které si od občanů zapůjčili fotografie, 

týkající se obce a uložili je na CD nosič včetně jejich popisu a dat. Tím 

se přiblížila minulost a doplnily některé mezery v kronice. Takto 

zpracovaná dokumentace byla součástí kroniky, nad kterou se 

obyvatelé Klenovky v zimě scházeli ke společnému čtení. Dále byl 

zajišťován provoz kulturního zařízení, mandlu, brigádně úklid 

veřejného prostranství a úpravy místního nohejbalového hřiště.  

Nohejbalový oddíl NK Klondajk, který byl založen v roce 2002, se 

stará o údržbu hřiště a jeho výsledky v soutěži jsou velmi dobré.  

Jsou však také úkoly, které se v Klenovce nepodařilo i přes veškerou 

snahu realizovat. Je to především dokončení sítě chodníků a oprava 

stávajících, opravy komunikací, rozšíření místního rozhlasu a osvětlení 

v obci.  

 

 

V uplynulém roce 2006 pracoval Osadní výbor Lohenice 

v nezměněném složení 7 členů až do konce volebního období. Celkem 

se v roce sešel desetkrát.  

OV rozhodl neprovádět nákladné opravy dveří a oken na místní 

úřadovně, ale provést výměnu 5 oken a vchodových dveří za plastové. 

Po složité povodňové situaci byl podán podnět ke správnímu řízení a 

oznámení na neznámého pachatele, který pokácel v soukromém lese 

vzrostlé stromy. V této souvislosti osadní výbor inicioval v komisi pro 

krizová řízení zpevnění jediné možné únikové cesty od Lohenic 

směrem na Výrov. V červnu byla postoupena odboru životního 

prostředí stížnost na neznámého pachatele, který zničil „živý plot“ na 

pozemcích města. OV souhlasil s odprodejem části pozemku 571/1 

vyjma oddělení té části, kde jsou vedeny inženýrské sítě. Jde o 

pozemek pro 9 stavebníků na východní straně obce.  

Brigádně občané vyrovnali cesty k autobusové čekárně a vedle 

úřadovny.  Jako velmi vhodná výplň byla použita odfrézovaná živice 

dodaná Technickými službami města Přelouče.  

Bylo rovněž využito nabídky vedoucího odboru životního prostředí a 

následně byly vysázeny vzrostlé lípy na pravé straně při vjezdu do 

Lohenic.  
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Lhota – Škudly 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mělice 

 

 

 

 

 

 

Štěpánov 

 

 

V roce 2006 se KMS podílela a pořádala tyto akce – pálení májového 

ohně – čarodějnice, 20. ročník nohejbalového turnaje, výlet do ZOO 

Liberec a na Ještěd, rybářské závody pro děti na požární nádrži, II. 

ročník soutěže Přejezd škudelské lávky, fittnes, jóga a cvičení pro 

ženy a dívky.  

Opět vyvstala nutnost výstavby cyklostezky, kanalizace a na ni 

navazující výstavby chodníků. Veškeré administrativní kroky byly již 

splněny. Kanalizace je téměř v závěrečné fázi, čeká se na dotaci 

z Ministerstva zemědělství. Vybudování chodníků je odvislé od 

výstavby kanalizace. S ohledem na hustotu a nebezpečnost silničního 

provozu je vybudování chodníků a cyklostezky stěžejním bodem 

místní samosprávy.  

 

 

 

Komise místní samosprávy v Mělicích pracovala s pěti členy. Na jaře 

byly prořezány ovocné stromy v obecním sadě, ve spolupráci s SDH 

Mělice byl uspořádán dětský den se soutěžemi a okrskový turnaj 

hasičských oddílů v kopané okrsku číslo 14.  

Bohužel se prozatím nezdařilo zhotovení kanalizace odpadních vod, 

vybudování čističky odpadních vod, rozšíření veřejného osvětlení a 

vybudování chodníků v celé obci, nebo alespoň kolem hlavních silnic, 

z důvodu bezpečnosti občanů.  

 

 

 

KMS má 5 členů. Během roku 2006 bylo uspořádáno 6 schůzí. 

Termíny byly vždy dohodnuty se všemi členy předem, proto byla 

účast téměř 100 %.  

Aktuální otázkou většiny občanů je problém veřejné kanalizace a 

nový povrch silnice v části obce.  

 

Akce organizované KMS – jarní úklid obce, uspořádání výletu pro 

děti k Dětskému dni, opékání vuřtů pro děti na začátku a konci 

prázdnin.  

 

V průběhu následujícího roku bychom rádi uskutečnili opravu hřiště, 

výlet pro děti a dospělé, nebo opravu požární nádrže (rekonstrukce). 

Do budoucna pak kanalizaci v obci, nové chodníky (po provedené 

kanalizaci) a nové komunikace v části obce (opět po provedené 

kanalizaci).  
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Tupesy 

 

 

 

V průběhu roku organizovala a pořádala KMS pálení čarodějnic 

s táborákem a opékáním vuřtů, úpravu prostoru na parkování u požární 

nádrže (bagrování, dorovnání a rozvezení šotolinou), vyčištění přítoku 

do požární nádrže, zorganizování dětského dne – soutěž, branný 

závod, rozdání drobných cen, občerstvení a diskotéka, přípravu 

rybářských závodů, které se uskutečnily u místní požární nádrže, 

přátelské posezení na ukončení prázdnin – k tanci a poslechu hrála 

živá hudba, občerstvení zajistil sbor hasičů, také opravu a dostavbu 

hasičské klubovny, zateplení skladu na témže místě a mikulášskou 

besídku s nadílkou, překvapením a malým ohňostrojem.  

Většina akcí byla zajišťována za pomoci Sboru dobrovolných hasičů.  

 

Prozatím se bohužel nepodařilo opravit křižovatku nad budovou 

obecního úřadu, opravit veřejnou komunikaci a stále přetrvávají 

neshody s p. Jaroslavem Krátkým a jeho hospodářskými zvířaty, která 

se volně pohybují po vesnici.   
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14. Počasí 2006  

 

Lednové počasí přineslo velké výkyvy teplot. Průměrná denní 

teplota 21. 1. činila + 1,28 C, ale 24. 1. již pouhých -17,48 C. 24. 

leden 2006 byl současně i nejchladnějším dnem roku 2006.  

 

23. března 2006 – přestože již dva dny panuje astronomické jaro, 

v kraji ještě tvrdě vládne zima – leží v průměru okolo 35 

centimetrů sněhu a průměrná denní teplota nevystupuje nad nulu. 

Velmi rychlá obleva přišla hned po třech dnech. 27. března 2006 

vystoupila teplota na + 6.3 C a na celém území ČR začalo docházet 

ke zvyšování hladin vodních toků. Tání a srážky na většině území 

ČR způsobily, že 3. stupeň povodňové aktivity byl vyhlášen na 

více než 60 místech v celé zemi, převážně ale na jižní Moravě. Na 

některých místech byl stav horší než v letech 1997 a 2002.  

 

26. dubna se vyznačoval nebývalou bouřkovou aktivitou, vyskytla 

se tři bouřková jádra a bouřilo nepřetržitě od 16.00 do 22.00. 

Konec 4. měsíce nám však přinesl i výrazné ochlazení. Denní 

průměrná teplota poklesla až na + 5,73 C. 

 

Další kuriozitou roku 2006 v počasí byl 12. červenec 2006, kdy 

ranní teplota v 8.00 dosáhla +26 C, červenec byl současně i 

nejteplejším měsícem roku. Srpen se naopak vyznačoval vysokým 

počtem srážek. Za 7 dní spadlo 107,5 mm. Byl to nejdeštivější 

srpen od roku 1993 s plnými 27 dny srážek.  

 

Září opět předvedlo, jak se počasí dokáže proměnit. Bylo 8 zcela 

jasných a 9 skoro jasných dní. Srážek spadlo naopak pouhých 10 

mm.  Teplotně bylo září nadprůměrné.  

 

17. října udeřil první mráz, ranní minimum pokleslo na -3,5 C, 

přízemní dokonce na -6 C.  

 

Listopad se stal nejteplejším listopadem od roku 1996 díky 

průměrné denní teplotě + 5,5 C. Na začátku měsíce sice napadlo 9 

centimetrů sněhu, ale celý zbytek pak byl nadprůměrně teplý a 

relativně suchý.  

 

Nadprůměrně teplé počasí pokračovalo i v prosinci, kdy se 

průměrné teploty pohybovaly okolo 10 C, rozkvétaly stromy a na 

trávníku se objevily sedmikrásky. I poslední den roku se projevil 
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v souladu s dlouhodobým trendem – teplotou + 6,1 C. Sníh, který napadl 

v předchozích dnech, velmi rychle roztál.      
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